
Veil ig
Nr. 25ZHZ juli 2013

In dit nummer onder meer:

• Interview met algemeen directeur Carlo Post
• VRZHZ bij beste Veiligheidsregio’s NL
• Handreiking Evenementenbeleid

• GHOR produceert informatieve film 
•   Copi-trainingen in Weeze
• Grote interregionale GRIP 5-oefening 
• Project Cosmic
• Kort Nieuws

Vervolg op pagina 2

Carlo Post begonnen als 
algemeen directeur VRZHZ

Het is 1 mei, de dag van de arbeid. Ook de dag dat 
Carlo Post, de nieuwe algemeen directeur begint aan 
zijn nieuwe klus bij de Veiligheidsregio Zuid-Holland 
Zuid (VRZHZ). Nou ja, beginnen? Hij  nam enkele 
voorgaande maanden al aan belangrijke overleggen 
deel en heeft ook tijdens de retraite van het alge-
meen bestuur al volop mee kunnen doen. We vroe-
gen Carlo wat hij voor de VRZHZ belangrijk vindt .

Carlo: “In de recente periode die achter ons ligt is veel 
tijd geïnvesteerd in regionalisering van de brandweer 
en het beëindigen van de dienstverlening van het 
SCD. Een complexe opgave; regionaliseren en reorga-
niseren en tegelijkertijd het opbouwen van een 
facilitair apparaat voor een organisatie, die bijna vier 
maal zo groot wordt. Wat ik als uitdaging zie is dat 
we opgeteld méér zijn dan de som van de individuele 
kolommen. Zo staan wij als partner in veiligheid sterk 
in de samenwerking met onze partners als de Om-

gevingsdienst en dienst 
Gezondheid en Jeugd.
Er is veel aandacht voor 
crisisbeheersing. We 
moeten gesteld staan, 
dus prima! Maar als wij 
investeren om risico’s 
zoveel mogelijk te voor-
komen of te beperken, 
zullen er ook minder 
incidenten en minder 
maatschappelijke kosten 
zijn. En mochten zich 
incidenten voordoen dan 

zal de bestrijding ervan ook minder kosten.

Het investeren in risicobeheersing vraagt ook iets van 
de overheden onderling. Dat kunnen wij niet alleen; 
we moeten ten behoeve van de risicobeheersing 
samen optrekken met de dienst Gezondheid en Jeugd, 
de gemeenten en de Omgevingsdienst, maar ook met 
de andere vitale partners (o.a. op het gebied van 
elektriciteit, water en vervoer). Kijkend naar het 

Post, post en nog een Post

De laatste tijd viel het woord ‘Post’ heel erg vaak. 
Brandweerposten sluiten, posten clusteren, materieel 
verdelen over de posten, om er maar enkele te 
noemen. In het kader van de reorganisatie brandweer 
en het plaatsingsproces is er ook heel veel post verzon-
den om op 1 juli de ca. 235 mensen op hun juiste post 
te krijgen. Vanwege de taakstelling wordt ook kritisch 
gekeken naar begrotingsposten. En last but not least 
kwam de heer Post als nieuw algemeen directeur op 

de hoogste post van de 
Veiligheidsregio Zuid-
Holland Zuid. 

En toen verscheen het 
rapport “De Staat van 
de Rampenbestrijding” 
van de Inspectie Veilig-
heid en Justitie, waarin 
de stand van zaken van 
alle veiligheidsregio’s in 
Nederland wordt weer-
gegeven. We behoren 
met Zuid-Holland Zuid 

tot de top van de Veiligheidsregio’s in Nederland. 
Maar we blijven ons inspannen om risico’s zoveel 
mogelijk te verkleinen en incidenten te bestrijden. 
Ook blijven we extra aandacht besteden aan de 
interregionale (tussen veiligheidsregio’s) en boven-
regionale (met het rijk) samenwerking. Daarom zal 
eind oktober/begin november in Zuid-Holland een 
grote oefening worden gehouden, waarin de vier 
Veiligheidsregio’s met elkaar samenwerken. 

Bijzonder blij ben ik met de bestuurlijke handreiking 
evenementenbeleid. Een basis om met de gemeenten 
te komen tot een goed samenwerkingsmodel voor de 
vergunningverlening rond evenementen. Een pilot 
met acht gemeenten wordt geëvalueerd. De ervarin-
gen worden gebruikt om de samenwerking tussen 
gemeenten en Veiligheidsregio Zuid-Holland Zuid te 
optimaliseren. 

Samen werken aan een veilige regio. Daar gaat het 
immers om. 

Drs. A.A.M. Brok,
Voorzitter Veiligheidsregio Zuid-Holland Zuid



risicoprofiel van Zuid-Holland Zuid dan kunnen we te 
maken krijgen met overstromingen en risico’s als 
gevolg van logistieke bewegingen (vervoer over het 
spoor, water en via leidingen). Ik denk dat we de 
strategische betekenis van de Veiligheidsregio scherp 
in beeld moeten houden, want dat heeft ook invloed 
op de organisatieontwikkeling. De VRZHZ werd 
opgebouwd vanuit het idee dat we de individuele 
kolommen kracht moesten geven. Nu gaat het erom 
hoe die kolommen elkaar onderling kunnen verster-
ken. Daar ligt een opgave voor het Managementteam 
VRZHZ”. 

Stevige netwerkpartner
Op de vraag hoe de VRZHZ er, op basis van de strate-
gische opgave, over pakweg een jaar of vijf uitziet 
zegt Carlo: “Een stevige netwerkpartner die regie 
voert en de touwtjes in handen heeft op het vlak van 
risicobeheersing en ook zorgt dat we gesteld staan 
voor de bestrijding van incidenten. Als je dat beeld 
voor de toekomst neemt, wat is er dan nu nodig en 
wat belemmert ons nu? Daar zullen wij met elkaar 
een organisatie-ontwikkelingsplan voor moeten 
maken; daarover zullen we ruimhartig spreken met 
het Managementteam en het bestuur. Daarbij richten 
wij ons op de strategische opgave, nodig om een 
stevige netwerkspeler en regiebepaler voor de veilig-
heid in onze regio te zijn. Tegelijk met de strategische 
opgave kunnen wij ook vernieuwing realiseren. Hoe 
kunnen onze mensen hun talent maximaal inzetten 
om bij te dragen aan onze strategische visie. Hoe 
scheppen we de juiste voorwaarden om die strategi-
sche visie te realiseren. Daar hebben we iedereen heel 
hard voor nodig”.

Vernieuwde brandweerzorg
“Ik heb bijzonder veel waardering voor de ontwikke-
ling van de brandweer, waarbij het bestuur gevraagd 
heeft een perspectief te bieden waarmee het 10 of 
15% goedkoper kan worden. Dit moet wel het resul-
taat zijn van onze strategische visie. Waar het om gaat 
is hoe we met elkaar vernieuwde brandweerzorg 
kunnen realiseren, die goedkoper zou kunnen worden 
en mensen aanspreekt op hun brandweerhart”.

Interregionaal
“Gezien de Staat van de Rampenbestrijding moeten 
wij er voor zorgen dat wij hetgeen goed is vooral 
goed houden of verder door ontwikkelen. Omdat wij 
als Veiligheidsregio’s niet alles meer alleen kunnen we 
ook kijken hoe onze buren het doen. Want als buren 
het minder doen, kunnen wij daar last van hebben. 
Daar staat tegenover dat wij wellicht ook van hen 
kunnen leren. Het is goed te kijken naar de risicopro-
fielen van de buurregio’s en wat we daarin gemeen-
schappelijk hebben. Kijkend naar bijvoorbeeld de 
risicoprofielen van Zeeland, Midden- en West-Brabant, 
Zuid-Holland Zuid en Rotterdam-Rijnmond, dan is het 
vanzelfsprekend dat water een belangrijke gemeen-
schappelijke component is.

Ik vind het fantastisch dat wij met Hollands Midden en 
TNO werken aan een model om te kijken welke 
scenario’s wij moeten ontwikkelen met betrekking tot 
overstromingsrisico’s. Wat voor impact heeft een 

overstroming op het dagelijks leven? Wat doet het 
met de zoetwatervoorziening, de elektriciteitsvoorzie-
ning, enzovoorts. 

Wat voor vraagstukken zie je op korte termijn op 
basis van jouw visie voor de organisatie? 

“Ik wil de verantwoordelijkheden duidelijk beleggen 
in het Managementteam. Kijken we bijvoorbeeld naar 
het dossier Meldkamer en wie daarbij inhoudelijk 
betrokken zijn en met welke informatie, dan zien we 
dat er een ingewikkeld dossier van is gemaakt, terwijl 
het in essentie redelijk eenvoudig is. Ik verwonder me 
over het feit dat wij een aantal zaken op meerdere 
plaatsten en versnipperd georganiseerd hebben. 

Voorbeelden hiervan zijn financiën en communicatie. 
Omdat het versnipperd is ingericht is de slagkracht 
een stuk minder. Ik wil mensen uitdagen, triggeren, 
inspireren om sector-overstijgend activiteiten te 
ontwikkelen die ten dienste staan van de eigen sector. 
Daartoe worden de eerste initiatieven al geuit; ‘Laten 
we eens een inspirerende, creatieve setting organise-
ren. Carlo wil je daar alsjeblieft aan meedoen; kijken 
hoe wij kunnen bijdragen aan de strategische visie, 
waarmee we onze eigen kolommen tegelijkertijd 
maximaal kunnen bedienen’. Dat vind ik dus fantas-
tisch. Het enige wat ik van de mensen vraag is: ‘Wil je 
asjeblieft je beste doen en trouw zijn aan je eigen 
talenten en kwaliteiten? Als jij dat bent zal ik er mijn 
best voor doen om er voor zorg te dragen dat je in de 
gelegenheid bent die talenten maximaal uit te 
nutten, ten dienste van onze strategische visie.’ 
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Externe oriëntatie
“Een organisatie bestaat dankzij de betekenis die ze 
heeft in de samenleving. Maar toch zie ik vaak dat  
organisaties zich naar binnen keren. Ik streef naar 
maximale externe oriëntatie, want dat brengt naar 
mijn overtuiging méér innovatie. En natuurlijk voeren 
wij uit wat de Wet ons opdraagt. Maar laten we bij 
uitvoering vooral zelf goed blijven nadenken; reke-
ning houden met de opgaven die er liggen en kijken 
wat voor ons de beste weg is. En wat is er eventueel  
voor nodig om wellicht samen met de wetgever een 
experiment te doen of in gesprek te komen? Ik zie die 
externe oriëntatie als uitdaging om ons te helpen van 
buiten naar binnen te brengen”. 

Je wilt externe oriëntatie dus niet alleen in de crisis-
organisatie, maar voor de gehele organisatie als 
leidmotief gebruiken?
 
”Absoluut! En soms heeft dat een simpele uitings-
vorm. Moet je wel altijd op kantoor zitten?  Hoe 
virtueel werken wij nou eigenlijk? Als je voorwaar-

denscheppend wil mana-
gen en mensen zeggen er 
behoefte aan te hebben 
om op een andere plaats 
te werken, hoe gaan we 
daar dan mee om? Ik denk 
dat we allemaal volwassen 
zijn en dat zelf te kunnen 
bepalen. Dat zal niet voor 
iedereen comfortabel 
voelen, maar voor anderen 

juist wel. Dat betekent dus het omarmen van het 
zogenaamde ‘nieuwe werken’. Dan kunnen mensen 
hun talenten maximaal benutten en draagt het bij 
aan hun ontwikkeling en ook aan de ontwikkeling 
van de organisatie. Uiteraard moet de persoonlijke 
ontwikkeling wel passen bij de strategische koers van 
de organisatie. En het is niet erg als de persoonlijke 
ontwikkeling niet meer past bij de koers van de 
organisatie.
 
Talent
“De vraag is of voor de ontwikkeling van mensen 
opleiding nog wel van deze tijd is; veel zaken leren 
we immers door ze te ‘doen’ in plaats van ze te 
horen? Hierdoor ontstaan nieuwe ideeën om ook met 
Veiligheidsregio’s om ons heen samen te werken. 
Kunnen wij innovatie inbrengen, zonder dat er een 
extra beroep moet worden gedaan op opleidingen 
door dingen gewoon anders te doen? Daarbij staat 
één ding centraal, de trouwheid van het individu aan 
het eigen talent en, wat misschien wel het belangrijk-
ste is, het latente talent. 

Samengevat: De strategische visie is onze maatschap-
pelijke uitgaven voor veiligheid kunnen terugbrengen 
en de veiligheid te vergroten. Dat vraagt meer 
aandacht voor risicobeheersing en minder toys voor 
de boys; wat heb je werkelijk nodig. De vraag wat je 
werkelijke nodig hebt wordt in belangrijke mate 
bepaald door ons risicoprofiel. Wat kunnen wij daar 
aan doen en welke partners hebben wij daarvoor van 
de oorsprong van een risico in de hele keten nodig.

Inspectie Veiligheid en Justitie: 

Zuid-Holland Zuid in top 
veiligheidsregio’s in Nederland

Woensdag 22 mei heeft de Inspectie Veiligheid en 
Justitie de periodieke rapportage “De Staat van de 
Rampenbestrijding 2013” gepubliceerd, waarin de 
stand van zaken van alle veiligheidsregio’s in Neder-
land wordt gegeven. Hoewel er bij veiligheidsregio’s 
nog tal van zaken verbeterd moeten worden, blijkt 
dat de Veiligheidsregio Zuid-Holland Zuid (VRZHZ) bij 
de drie besten van Nederland hoort. Bestuur en 
directie zijn blij met dit resultaat. 

Voorzitter drs. A.A.M. Brok: “Uit diverse onderzoeken 
rond de brand Moerdijk en Kijfhoek bleek al dat wij 
goed functioneren en de taak waarvoor wij staan, 
goed invullen. Ik ben ook blij met de resultaten van 
de Inspectie Veiligheid en Justitie; het bevestigt 
wederom dat we het gewoon hartstikke goed doen”.

Toetsen
In het onderzoek kijkt de Inspectie Veiligheid en 
Justitie onder meer of de Veiligheidsregio zaken op 
orde heeft zoals het actueel houden van het regionaal 
Risicoprofiel, het Beleidsplan en het Regionaal Crisis-

plan. Ook wordt gekeken of de rampenbestrijdingsor-
ganisatie (alarmering, opschaling en continuïteit) 
goed is ingericht en of wordt voldaan aan de oefen-
verplichtingen. Ook de gemeentelijke bevolkingszorg 
en de samenwerking met andere partners is door de 
inspectie beoordeeld. 

Conclusies
De Inspectie constateert dat momenteel geen enkele 
veiligheidsregio in Nederland voldoet aan álle de door 
de Wet veiligheidsregio gestelde eisen en dat verbete-
ringen langzaam gaan. Geconcludeerd wordt ook, dat 
de VRZHZ op het gebied van planvorming de zaken 
100% op orde heeft en dat bij het opschalen ruim 
90% scoort. 

Carlo Post, algemeen directeur van de Veiligheidsre-
gio Zuid-Holland Zuid: “We zijn blij met dit resultaat; 
het toont aan dat we de juiste accenten hebben 
gelegd. Toch zie ik nog tal van verbeterpunten. We 
blijven ons inspannen om risico’s zoveel mogelijk te 
verkleinen, zoals met het vervoer van Gevaarlijke 
Stoffen over het spoor. Ook besteden we extra 
aandacht aan de interregionale (tussen 
veiligheidsregio’s) en bovenregionale (met het rijk) 
samenwerking. Gelet op de risico’s in onze regio is 
goede samenwerking met partners essentieel om voor 
allen die hier wonen, werken of recreëren een zo 
veilig mogelijke situatie te realiseren.” 



GHOR maakt voorlichtingsfilm 
voor verpleeg- en verzorgingshuizen

De GHOR werkt aan een voorlichtingsfilm waarin 
wordt getoond hoe zorginstellingen (zoals verpleeg- 
en verzorgingshuizen) zich kunnen voorbereiden op 
een mogelijke calamiteit. Daarnaast bevat de film, 
aan de hand van een scenario dat loopt van een 
brandmelding tot en met de opgeschaalde crisisor-
ganisatie van de VRZHZ, informatieve afbeeldingen. 

Wat gebeurt er bijvoorbeeld met bewoners die niet 
zelfredzaam zijn als er brand uitbreekt, met welke 
organisaties krijgen instellingen in zulke situaties te 
maken, wie doet wat bij de hulpdiensten, wat is hun 
rol en hoe werkt het Commando Plaats Incident (CoPI) 
en het Regionaal Operationeel Team (ROT). 

Subsidie
De film wordt gesubsidieerd met ROAZ-gelden 
(Regionaal Overleg Acute Zorgketen) en is bedoeld 
voor iedereen die in de traumaregio (Zuid-Holland 
Zuid, Rotterdam Rijnmond en Zeeland) met zorgcon-
tinuïteit te maken heeft, van personeel en BHV-ers tot 
leden van raden van bestuur. Naast digitale kanalen 
als YouTube wordt de film niet alleen verspreid onder 
instellingen in de traumaregio, maar wordt de film 
ook landelijk uitgezet.

Op 16 en 17 mei 2013 zijn de filmopnames gemaakt 
op locatie in Puttershoek en in het Regionaal Coör-
dinatie Centrum (RCC) van de Veiligheidsregio aan de 

Romboutslaan in Dordrecht. Er is niet alleen gebruik 
gemaakt van professionele acteurs, maar ook collega’s 
van de VRZHZ beelden hun ‘warme’ functie uit. Als 
initiatiefnemer van deze film is de GHOR buitenge-
woon blij met de bereidwilligheid van collega’s van de 
brandweer, politie, GHOR, Risico- en Crisisbeheersing, 
gemeenten en ambulance om mee te spelen in deze 
‘realistische’ film. De film komt na de zomervakantie 
beschikbaar.

Grote Interregionale GRIP 5-oefening 

Van 28 oktober t/m 8 november beoefenen de vier 
veiligheidsregio’s in Zuid-Holland het convenant voor 
interregionale samenwerking dat in 2011 is onderte-
kend en de civiel-militaire samenwerking. In deze 
oefening met de naam “Samen Sterker!” wordt nauw 
samengewerkt met de provincie Zuid-Holland en de 
Waterschappen. Verder wordt in deze provinciale 
oefening onder andere samengewerkt met Rijkswa-
terstaat, Dares (vereniging van zendamateurs), 
Nederlandse Rode Kruis, Reddingsbrigade Nederland 
en diverse gemeenten, waaronder Korendijk in 
Zuid-Holland Zuid.

Week 44 staat in het teken van interregionaal, multi-
disciplinair oefenen en het aanvragen van militaire 
bijstand. Belangrijke doelstelling is het beoefenen van 
de opschaling naar de nieuwe zogenaamde GRIP 
5-situatie, waarvoor het provinciaal convenant tussen 
de vier Veiligheidsregio’s als basis heeft gediend. Het 
gaat in deze week vooral om de bestuurlijke en ope- 
rationele samenwerking op BT en ROT niveau. Week 
45 staat in het teken van individuele oefeningen per 
VR, waarbij eigen thema’s beoefend zullen worden op 
COPI- ,ROT- en BT-niveau met inzet van defensie. Deze 
oefening geldt voor Zuid-Holland Zuid tevens als 

systeemoefening. Naast inzet van defensie bij veilig- 
heidsregio’s, oefent defensie zelf ook monodisciplinair 
de samenwerking tussen verschillende onderdelen.

Beide oefenweken worden onder meer verbonden 
door een gemeenschappelijke context van extreem 
slecht weer met dreigend hoogwater in het rivierenge-
bied. De eerste oefenweek bevat alleen "papieren" 
oefeningen en zal voor de buitenwereld niet zichtbaar 
zijn, maar op donderdag 7 november zal de oefening 
in Korendijk goed zichtbaar zijn voor de inwoners en 
de media. 



Pilot Handreiking 
Publieksevenementen

In 2011 is een groep medewerkers van gemeenten en 
Veiligheidsregio gestart met het project Handreiking 
Publieksevenemten. Enkele weken geleden heeft de 
startbijeenkomst van dit project plaatsgevonden. 
Daarin is uitleg gegeven over de Pilot. Doel van de 
pilot is om de werkwijze en de producten te gebrui-
ken en te ervaren hoe deze bevallen.

De pilotgemeenten Alblasserdam, Binnenmaas, Crom- 
strijen, Dordrecht, Gorinchem, Hendrik-Ido-Ambacht, 
Sliedrecht en Zederik waren bij de bijeenkomst aan- 
wezig. Daarnaast waren vertegenwoordigers van de 
politie en omgevingsdienst en enkele andere gemeen-
ten aanwezig. De betrokkenheid van de belangheb-
benden bij het evenementenbeleid is groot. 

Ook aanwezig waren de coördinerend gemeentese-
cretaris Rob Beek, vertegenwoordigers van de veilig-
heidsregio Rotterdam-Rijnmond, Bureau Handhaving 
en Toezicht Dordrecht en een vertegenwoordiger van 
het Evenementenbureau Dordrecht.

Opening bijeenkomst
De opening van de bijeenkomst werd verricht door 
Carlo Post. De heer Post is al geruime tijd betrokken 
bij het dossier publieksevenementen. Hij maakt deel 
uit van de stuurgroep Publieksevenementen die 
bestaat uit de burgemeesters van Oud-Beijerland en 
Gorinchem, de politiechef eenheid Rotterdam, de 
directeur VRZHZ en een gemeentesecretaris.
 
Post deed dit voorheen als gemeentesecretaris, nu 
als directeur Veiligheidsregio. In zijn opening gaf 
Post aan dat hij erg trots is dat alle gemeenten, van  
Zederik tot Dordrecht, meewerken aan dit project. 
Hij prees de samenwerking met de gemeentelijke 
functionarissen. Aangegeven werd dat eenduidigheid 
in het organiseren van evenementen door burgers en 
organisatoren de betrokkenheid van de samenleving 
bevordert. Uniforme werkwijze binnen alle gemeen-
ten in Zuid-Holland Zuid, transparantie in advisering 
door (hulp-)diensten en het hanteren van gemeente 
als centrale spil in dit proces levert een optimalisatie 
van het proces op. De VRZHZ zal zich de komende 
jaren zicht richten op de verbinding met de lokale 
gemeenten en haar burgers om zo de meerwaarde 
van de Veiligheidsregio, te kunnen laten zien. 

Herman Broers, voorzitter van de projectgroep, gaf de 
stand van zaken van het project Publiekssevenemen-
ten. De bijeenkomst werd kort onderbroken voor een 
korte rondleiding in het Regionaal Coördinatie 
Centrum (RCC). Voor velen een eerste kennismaking 
men de warme kant van de VRZHZ. 
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Werkwijze pilot 
Na de rondleiding werd de werkwijze van de pilot 
nader toegelicht door Remco Schellevis  en Guus 
Reening. De start van de pilot was hiermee een feit. 
Toegelicht werd hoe de werkwijze en producten uit 
de Handreiking toegepast worden in de pilot. Elke 
gemeente heeft één evenement toegewezen gekre-
gen waarop de werkwijze en producten toegepast 
worden. Het gaat om de volgende evenementen:
• Alblasserdam: Sint Jacobus Paardenmarkt
• Binnenmaas: Feestweek ‘s Gravendeel
• Cromstrijen: Buitensluisse Paarden- en warenmarkt
• Dordrecht: Big Rivers Festival en categorie
 A-evenement
• Gorinchem: Duveltjesrock
• Hendrik-Ido-Ambacht: Wielerwedstrijd Slag van 
 Ambacht
• Sliedrecht: Wielerronde
• Zederik: Tractorpulling en Jaarrommelmarkt

De landelijke handreiking evenementenveiligheid, die 
door het Veiligheidsberaad op 28 september 2012 is 
vastgesteld, is voor de projectgroep de leidraad 
geweest voor het opstellen van de handreiking 
publieksevenementen zoals hier voor ligt. De project-
groep sluit hiermee aan bij landelijke ontwikkelingen. 

Het einde van de pilot staat gepland voor begin juli, 
daarna bezoeken Remco Schellevis en Guus Reening 
de pilotgemeenten en halen de ervaringen op. Deze 
ervaringen worden verwerkt en gedeeld in de project-
groep. De bevindingen van de pilot worden in augus-
tus 2013 aangeboden aan de stuurgroep .

Voordeel behalen met elkaar 
De bijeenkomst toonde aan dat de betrokken ge- 
meenten en ambtenaren elkaar (beter) leren kennen. 
Het werkterrein is hetzelfde, maar de verschillen in 
aanpak zijn groot. Voorbeelden van: de vergunning-
aanvraag aangereikt krijgen op de achterkant een 
bierviltje tot het hebben van een evenementenbureau 
die de organisator volledig begeleid. Resultaat van de 
bijeenkomst is dat er, door middel van een uniforme 
aanpak, door iedereen voordeel  wordt behaald. 



Bestuurlijk traject 
De stuurgroep Publieksevenementen stelt de hand-
reiking en de werkwijze daarin vast en brengt deze 
ter vaststelling in het bestuur van de VRZHZ. Na vast- 
stelling in het bestuur van de VRZHZ wordt de hand-
reiking ter kennisname aan het algemeen bestuur van 
de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond en het regio- 
naal veiligheidsoverleg (RVO) Rotterdam en het be- 
stuur van de omgevingsdienst ZHZ aangeboden. 

Met de oplevering van de handreiking publieksevene-
menten is de opdracht zoals geformuleerd door het 
bestuur van de VRZHZ uitgevoerd. Met het hanteren 
van de producten in de handreiking wordt een 
uniforme werkwijze bij gemeenten en diensten ten 
aanzien van publieksevenementen bereikt. Daarnaast 
wordt aangesloten bij de werkwijze die de landelijke 
handreiking evenementenveiligheid voorschrijft. 

Na bestuurlijke vaststelling zal het volgende voorbe-
reidingstraject worden doorlopen:
• toelichting binnen gemeenten en diensten over 

de vastgestelde handreiking en wijze van imple-
mentatie; 

• per gemeente voorbereidingen treffen voor het 
invoeren van de werkwijze uit de handreiking;

• verder overleg met leveranciers digitaal systeem 
voor het ontwikkelen en gereed maken van de 
digitale omgeving uit de handreiking;

• communicatie richting ondernemers, bewoners en 
aanvragers door gemeenten.

De handreiking is eind juni door het algemeen 
bestuur vastgesteld en wordt binnenkort met bijbe-
horend collegevoorstel, aangeboden aan de colleges 
van burgemeester en wethouders van alle gemeenten 
in Zuid-Holland Zuid.

CoPI-trainingen

CoPI-trainingen vormen een belangrijk deel van het 
oefen- en trainingsprogramma voor operationeel 
functionarissen. Daarom hebben twee groepen dit 
jaar een aantal dagen een intensief oefenprogramma 
voorgeschoteld gekregen, met allerlei scenario’s, die 
passen bij het risicoprofiel van de VRZHZ. 

Doel van de oefeningen was het versterken van de 
competenties/effectiviteit van de functionarissen en 
teams waardoor de incidentbestrijding effectief 
verloopt, maar ook het kennen en gekend worden. 
Belangrijk uitgangspunt in de trainingen: de leden 
treden in het CoPI op als deelnemer en als leidingge-
vende van de ingezette eenheden en leveren een 
bijdrage aan de multidisciplinaire afstemming in het 
CoPI. Essentieel in de oefeningen waren onder meer 
het denken in scenario’s, werken onder tijdsdruk, 
informatiemanagement, het herkennen van eventueel 
bestuurlijke aspecten en ook de crisiscommunicatie.

Waarnemingen
Leden van het Landelijk Multidisciplinair Evaluatie-
team (LME) waren aanwezig om de oefeningen 
kritisch te volgen en feed-back te geven aan de 

deelnemers. Binnen de eigen kolommen (brand-  
weer, politie, bevolkingszorg, etc.) werd elke 
oefening meteen aansluitend geëvalueerd. Dat 
resulteerde voor de deelnemers in snelle verbeter-
punten, die meteen in het volgende scenario kon-
den worden toegepast.

Het CoPi evalueerde onder begeleiding van een 
LME-evaluator. De teamcompetenties waarop werd 
waargenomen waren: analyseren, samenwerking, 
communicatie en informatiedeling. Voor de leider 
CoPI werd op punten m.b.t. leiderschap (beslissen, 
coördineren, scenariodenken) geobserveerd. 
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reidingstraject worden doorlopen:
• toelichting binnen gemeenten en diensten over 
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invoeren van de werkwijze uit de handreiking;

• verder overleg met leveranciers digitaal systeem 
voor het ontwikkelen en gereed maken van de 
digitale omgeving uit de handreiking;

• communicatie richting ondernemers, bewoners en 
aanvragers door gemeenten.

De handreiking is eind juni door het algemeen 
bestuur vastgesteld en wordt binnenkort met bijbe-
horend collegevoorstel, aangeboden aan de colleges 
van burgemeester en wethouders van alle gemeenten 
in Zuid-Holland Zuid.

Project COSMIC

De Veiligheidsregio Zuid-Holland Zuid is partner in 
het Europees project COSMIC. Hierin wordt onder-
zoek gedaan naar de toepassing van nieuwe innova-
tieve informatietechnologieën, zoals sociale media, 
door hulpverleners tijdens crisissituaties.

In het COntribution of Social Media In Crisis manage-
ment (COSMIC) project werken onderzoekers en 
hulpverleners uit het Verenigd Koninkrijk, Grieken-
land, Turkije, België en Nederland samen om de meest 
effectieve manieren van het gebruik van nieuwe 
technologieën te identificeren. Naast verschillende 
onderzoeksrapporten zal het consortium een serie 
handvatten voor burgers, overheden, bedrijven en 
hulpverleners voor het gebruik van informatie-
technologie tijdens crises opleveren. Bijzondere 

aandacht zal worden gegeven aan de rol van de 
burger als first responders, sociale activisten en de 
burgerjournalisten in nieuwe mediacommunicatie met 
in het achterhoofd de ethische kwesties en de 
politieke gevolgen van burgerparticipatie. Het 
COSMIC-project wordt gefinancierd uit één van de 
programma’s van de Europese Commissie. Het totale 
budget bedraagt 1,2 miljoen euro, waarvan de EU- 
financiering goed is voor € 997.000. Het project loopt  
24 maanden eindigend in maart 2015. 

Naast de Griekse projecttrekker European Dynamics, 
wordt het COSMIC-consortium vertegenwoordigd 
door Trilaterale Research & Consulting (UK), Veilig-
heidsregio Zuid-Holland Zuid en Crisislab - Radboud 
Universiteit Nijmegen (NL), Koç University (TR), 
Hellenic Rescue Team (GR) en Publieke Veiligheid 
Communicatie Europe (BE). Contactpersoon voor de 
VRZHZ is Nico van Os, tel 088 - 636 5323.

Kort Nieuws

Bijstand collega’s bij kroning Amsterdam-Amstelland
Een evenement als de kroning is er een die ook een 
zeer grote inzet van de hulpdiensten vraagt. Op 
verschillende vlakken is vanuit de regio bijstand 
verleend. Zo ging er van de politie onder meer 
ME-ondersteuning naar Amsterdam, is Jaap Naaktge-
boren, Manager van de GMC, in Amsterdam ingezet 
vanuit zijn expertise op het gebied van explosieven-
verkenning en verleende Eddy van Well van het team 
crisisbeheersing bij de gemeente Amsterdam onder-
steuning op het vlak van informatievoorziening. 
Eddy van Well: ‘De gemeentelijke afdelingen in 
Amsterdam hebben nog weinig ervaring op het ebied 
van Netcentrisch werken. Daarom is hierop vanuit 
heel het land ondersteund.’ Eddy kijkt terug op een 
goede en vooral leerzame inzet. ‘Het team com- 
municatie, waar ik bij zat, heeft een prima prestatie 
neergezet. Gelukkig bleef het rustig en dat is maar 
goed ook. Immers, het is voor het verloop van zo’n 
evenement het beste als de crisisteams (vrijwel) niets 
te doen hebben’. 

Ontwikkelingen meldkamer
Zoals bekend streeft minister Opstelten van Veiligheid 
en Justitie naar één landelijke Meldkamerorganisatie, 
met tien locaties. Voor Zuid-Holland Zuid betekent 
dat een samenvoeging van de Gemeenschappelijke 
MeldCentrale (GMC) met de meldkamer van Rotter- 
dam-Rijnmond. Als locatie heeft de minister gekozen 
voor het World Port Center in Rotterdam, waar ook 
de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond en de 
meldkamer van deze regio is gehuisvest. Het Transitie-

akkoord is al lange tijd onderwerp van discussie. De 
Veiligheidsregio’s stonden op het standpunt dat de 
Minister de extra kosten van samenvoeging van de 
meldkamers niet op het bordje van de 
Veiligheidsregio’s mag leggen. Inmiddels heeft het 
Veiligheidsberaad een positief besluit genomen over 
het transitieakkoord. Zij adviseert de Veiligheids- 
regio’s in te stemmen met het akkoord. Op 9 oktober 
wordt het akkoord ter instemming aangeboeden aan 
het algemeen bestuur van de VRZHZ. 

Kantoor VRZHZ nu makkelijk te vinden
Sinds kort is de gevel van het kantoor van de Veilig-
heidsregio op de Romboutslaan 105 in Dordrecht 
voorzien van een (verlicht) naambord. Het kantoor is 
nu makkelijker te vinden. 
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